
محمد راعی - اصفهان| خط توليد انبوه ورق آجدار 
در ناحيه فولادســازي و نورد پيوسه سبا با حضور دکتر 
مهدي کرباسيان، معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت 
و رئيس هيأت عامل ســازمان توسعه و نوسازی معادن 
و صنایع معدني ایران، دکتر زرگرپور استاندار اصفهان، 
دکتر ســبحاني مدیر عامل فــولاد مبارکه، مهندس 
منصوري نماینده مردم محترم لنجان در مجلس شوراي 
اسلامي، فرمانداران شهرســتانهاي لنجان و مبارکه و 
جمعي از مدیران و کارکنان این شرکت رسماً افتتاح شد.  

مدير عامل فولاد مبارکه:  با توليد ورق آجدار 
در فولاد مبارکه سالانه حدود 50  ميليون دلار 
صرفه جويی ارزی برای کشور حاصل مي شود

به گزارش خبرنگار مــا از اصفهان، در این مراســم 
دکتر ســبحاني توليد انبوه ورقهاي آجــدار در ناحيه 
فولادســازي و نورد پيوسته ســبا را یک موفقيت ملي 
خواند و درخصوص استراتژي فولاد مبارکه تصریح کرد:  
در فولادمبارکه یک اســتراتژي را مدنظر قرار داده ایم و 
آن هم این بوده و هست که تحت هر شرایطي ازجمله 
تحریم باید تهدید ها را به فرصت تبدیل کنيم و تاکنون 
هم به خوبي توانسته ایم این کار را انجام دهيم. در همين 
راستا پروژه هاي متعددي تاکنون به نتيجه رسيده است. 
برمبناي راهبردهاي مدیریتي در فولادمبارکه، درست 
در لحظه اي که سایر فولادسازان به گونه اي از حرکت باز 
ایستاده اند و درســت در زماني که تقاضاي بازار کمتر از 
ظرفيت خطوط توليد فولادمبارکه بود فرصتي دست داد 
تا ما با هدف ایجاد ارزش افزوده بالاتر و بيشتر در خطوط 

توليد این ایده ها را عملياتي کنيم.
وي در توضيح بيشتر پيرامون این اقدامات افزود:  در 
همين رابطه سه کار نمونه و شاخص اتفاق افتاد که یکي 
 RH-TOP از آنها راه اندازي سيستم گاززدایي درکوره
بود و موفق شدیم، ورق هاي نورد سرد با کاربرد در صنایع 
خودروسازي توليد کنيم که امروز مفتخر هستيم اعلام 
کنيم، کل نياز خودروســازي هاي ایران خودرو و سایپا 
را فولادمبارکه تأمين مي کند این درحاليست که قبلًا 
فولاد مبارکه فقط ورق هاي داخلي این خودروسازي ها 
را تأميــن مي کرد و ورقهــاي رویي را از خارج کشــور 
وارد مي کردیــم ولي امروز تمامي ایــن ورق ها از محل 

فولادمبارکه تأمين مي گردد.
رئيس انجمن توليدکنندگان فــولاد افزود:  دومين 
کاري که در این راستا صورت گرفت این بود که سيستم 
گوگردزدایي از فولاد مــذاب را راه اندازي نمودیم و این 
کار ما را قادر کرد تــا ورق هاي مورد نياز توليد لوله هاي 
صنعتی و گاز ترش با استاندارد گرید  X60-65-70 را 
براي اولين بار در کشور در فولادمبارکه توليد کنيم که 
البته این محصولات نيز وارداتي بود و در مرحله سوم هم 
توليد ورق آجدار را در دســتور کار قرار دادیم که از سال 
92 استارت این کار زده شد و امروز به بهره برداري رسيد.

مدیر عامــل فولادمبارکه پيرامون ایــن راهبردها 
خاطرنشان کرد:  وقتي بازار خرید محصولات فولادي 
داغ بود ما امکان و فرصت آزمون و خطا براي انجام این 
3 کار بزرگ را نداشــتيم ولي اکنون در شــرایط فعلي 
این فرصت فراهم شده است و با انجام مطالعات اوليه و 
سرمایه گذاري مناسب برروي خطوط توليد و ماشين 
سنگ زني این کار بصورت آزمایشي و پس از توليد اولين 
 کلاف که آن هم مطابق با اســتانداردهاي جهاني بود،

آغاز شد.
وي خاطرنشــان کرد: پيش از اینکه فولادمبارکه در 
ناحيه ســبا توليد انبوه ورق هاي آجدار را آغازکند ما در 
کشور شاهد توليد اندکي از این محصول به صورت پانچ و 
البته غيراستاندارد بودیم ولي محصول توليدي در ناحيه 
سبا مطابق با استاندارد DIN اروپا است و نه تنها قابل 
صادرات به همه بازارهاي جهاني اســت بلکه در داخل 
کشــور هم می توان بدون نياز به واردات از این محصول 

استفاده کرد. 
دکتر ســبحانی درخصوص ظرفيت و ميزان توليد 
این محصول در خط ســبا و ظرفيت و کشش بازارهای 
داخلی و خارجی تصریح کرد: هر چقدر صنعت در کشور 
ما در بخش های مختلف پالایشــگاهي و پتروشيمي، 
کشتي سازي و... توسعه یابد، امکان توليد این محصول 
هم وجــود دارد به نحوی که بنابر نيازســنجی صورت 
گرفته هم اکنون بين 100 تا 200  هزار تن ورق آجدار 

در کشور مورد نياز است که این ميزان به راحتی در خط 
سبا قابل توليد است. ضمن این که ظرفيت خط سبا در 
فازی که درحال کار است 750  هزار تن در سال است اما 
با توسعه های مدنظر و درحال اجرا در این ناحيه، ظرفيت 
این خط تا  ســال آینده به 1/5  ميليون تن می رســد و 
چنانچه بازار کشش داشته باشد ما می توانيم با تخصيص 
50 درصد ظرفيت این خط به توليد ورق آجدار، سالانه 

750  هزار تن از این نوع محصول را توليد کنيم.
وی درخصوص ارزآوري این محصول خاطرنشــان 
کرد:  به طور ميانگين اگر ســالانه مصــرف داخل را در 
کمترین حد خود 100  هزار تن فرض نمایيم و توليدات 
این خط را جایگزین واردات کنيم، ســالانه حدود 50  
ميليــون دلار صرفه جویی ارزی برای کشــور صورت 

می گيرد.
وی ضمن تبریک این دستاورد بزرگ از برنامه ریزی 
فولادمبارکه بــرای توليد ورق های ویــژه دیگر در این 
شــرکت خبر داد و گفت:  اميدواریــم با همت وتلاش 
کارکنان این مجموعه در آینده طبق برنامه ریزی های 
صورت گرفته شاهد توليد سایر ورق های ویژه در خطوط 

توليد فولاد مبارکه باشيم.
دکتر کرباسيان:   افزايش حمايت دولت از صنعت 

فولاد 
بنا بر این گزارش، دکتر کرباسيان معاون وزیر صنعت، 
معدن و تجارت و رئيس هيأت عامل ســازمان توسعه و 
نوسازی معادن و صنایع معدني ایران در این مراسم در 
جمع کارکنان فولادمبارکه در آغاز ســخن کسب این 
موفقيت ارزنده را از سوی وزیر محترم صنعت، معدن و 
تجارت و ســازمان ایميدرو تبریک گفت و افزود:  با این 
دستاورد کارکنان مجرب و متخصص خطوط مختلف 
فولادمبارکــه برگ زرین دیگری بــر کارنامه پرافتخار 

صنعت فولاد افزودند. 
وي افزود:  در شرایط کنونی و اوضاع حاکم بر اقتصاد و 
فولاد جهان باید به سه نکته توجه داشته باشيم و آن هم 
این است که در 10 تا 20  سال آینده پيش بينی می شود 
که دیگر اقتصاد جهان شاهد تغيير چندانی نباشد و دیگر 
کشورهایی مانند چين و هند بروز نخواهد کرد و در نتيجه 
اقتصادهای بزرگ با این شدت بوجود نخواهند آمد لذا در 
بازه زمانی 10 تا 20  ســال آتی این رقابت و قيمت تمام 
شده است که به شدت در اقتصاد جهانی تاثيرگذار است 
این مسأله بســيار جدی و از هم اکنون هم شروع شده 
است به نحوی که چين بعنوان بزرگترین توليد کننده 
فولاد دنيا با توليد حدود 820  ميليون تن فولاد، با کمبود 

مصرف داخلی مواجه است. 
دکتر کرباسيان با اشاره به مزیت های توليد در کشور 
گفت:  در حوزه فولاد ما به منابع عظيم گازی و معدنی و 
نيروی انسانی خلاق و مبتکر و با تجربه دسترسی داریم. 
ضمن این که در حوزه معدن اکتشافات جدید را مدنظر 
قرار داده ایم و برای آن سرمایه گذاری کرده ایم و اگر بعضاً 

با کمبود سنگ آهن مواجه بوده ایم این به خاطر کمبود 
اکتشافات بود.

وی در همين رابطه از وجود نيروی انسانی خلاق در 
کشور ایران به عنوان یکی دیگر از ظرفيت های مهم یاد 
کرد و گفت:  بسياری از کشورها برای سرمایه گذاری در 
ایران اظهار علاقه نموده اند و این مهم را متذکر شده اند 
که وجود نيروی انســانی خلاق در ایران آنها را از آوردن 
نيروی انسانی از کشورهای خود و صرف هزینه های بالا 
بی نياز خواهد ســاخت و آنها اذعان می دارند به خاطر 
همين ظرفيت ها، اولویت اول برای سرمایه گذاری آنها 

کشور ایران است.
وی ضمن قدردانی از تــلاش مجموعه فولادمبارکه 
تصریح کرد:  اکنون که شــرایط فراهم است، مدیریت 
و کارکنان فولادمبارکه باید تمــام انرژی خود را بر روی 
تحقيق و پژوهش برای کاهش قيمت تمام شده توليد 
محصولات رقابتی با ارزش افــزوده بالا بگذارند بدیهی 

است تکليف دولت هم حمایت از این فعاليت هاست.
رئيس هيأت عامل سازمان توسعه و نوسازی معادن 
و صنایع معدني ایران افزود: دولت به خوبی واقف است 
که این ميزان حمایت ها را باید افزایش دهد کما این که 
سایر کشورها به عناوین مختلف ازجمله ماليات ایمنی که 
جدیداً در نظرگرفته اند از واردات جلوگيری و از توليدات 
داخلی خود حمایت می کنند تا جایی که مثلاً کشور هند 
این تعرفه ها را به 32 درصد رسانده است جالب تر این که 
کشورهای عضو سازمان تجارت جهانی) WTO ( نيز بر 
روی واردات تعرفه های خوبی ایجاد کرده اند تا از توليد 
داخل خــود حمایت کنند در این حالت دیگر مســأله 
رقابت، مســأله جایزه صادراتی یا تفاوت قيمت حمل 
مطرح نيست بلکه مســأله مقابله با دامپينگ موضوع 

اصلي است. 
وی ادامه داد:  پيش بينی ما از بازار مصرف، حدود 20  
ميليون تن بود که با لحاظ کردن بازار واقعي در مصرف 
شاید به همان 16 ميليون تن برسيم و توليد خود را حفظ 
کنيم وگرنه ظرفيت های بالاتری در فولادســازی های 

کشور وجود دارد.
دکتر کرباســيان در بخش دیگری از ســخنان خود 
ضمن قدردانی از فعاليت هــای فولادمبارکه در حوزه 
کاهش و مصرف بهينه آب و اقدامات زیســت محيطی 
این شرکت تصریح کرد:  این جای خوشحالی است که 
عالی ترین مقام اجرایی استان نيز این اقدامات را مثبت 
ارزیابی می کنند . این جای بسی خوشحالی که است که 
فولادمبارکه از آغاز تاکنون رعایت این اســتانداردها را 
عليرغم افزایش توليد و توسعه هاي خود در برنامه داشته 

و در این خصوص سرمایه گذاری لازم را انجام داده است.
وی افزود:  فولادمبارکه  به عنوان توليد کننده بيش از 
50 درصد فولاد کشور باید در همه زمينه ها اعم از توليد 
انواع محصولات ارایه الگو برای کاهش قيمت تمام شده، 
کاهش مصرف آب و صدور دانش فنی به ســایر صنایع 

کشور پيشتاز باشد. 
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با ذکر این مطلب 
که متاسفانه در برخی مقاطع شاهد بوده ایم که بر اثر کج 
سليقگی و بدسليقگی برخی افراد شاهد جلوگيری از 
صادرات فولاد و سایر محصولات بوده ایم ادامه داد:  این 
سياست اشتباه در بسياری از صنایع باعث شد تا ما در 
پی این افکار بازار را دست بدهيم و این بزرگترین ضربه 
از محل نداشتن صادرات اســت کما این که در صنعت 
نفت در دوران تحریم این اتفاق افتاد و ما نه تنها بسياری 
از بازارها را از دســت دادیم بلکه در این مدت بسياری از 
کشــورهای مصرف کننده نفت ایران، نسبت به عوض 
کردن ساختار پالایشگاهی خود اقدام کردند تا بتوانند 
نفت غير از کشــور ایران را خریداري و مصرف کنند. ما 
ظرف این چندساله نه تنها از حوزه صادرات نفت بلکه از 
حوزه فولاد هم خارج شده ایم ولي خوشبختانه توانستيم 

از سال 93 دوباره در بازارهاي صادراتي حضور یابيم.
 استاندار اصفهان:   توليد ورق های آجدار

افتخار ديگري براي استان اصفهان 
این گزارش حاکی است، دکتر رسول زرگرپور استاندار 
اصفهان نيز در مراســم افتتاح رسمي خط توليد انبوه 
ورقهاي آجدار در ناحيه فولادسازي و نورد پيوسته سبا 
ضمن قدرداني از تــلاش مجموعه مدیریت و کارکنان 
فولاد مبارکه بویژه کارکنان ناحيه فولادســازي و نورد 
پيوسته سبا گفت:  این دســتاورد افتخار دیگري براي 

استان اصفهان است.
عالي ترین مقام اجرایي استان سخنان خود را با تأکيد 
بر اهميت و آثار وجود صنعت در استان اصفهان ادامه داد 
و گفت:   در استان اصفهان در مورد صنعت، دیدگاه هاي 
کاملاً متفاوت و متضادي مطرح است عده  زیادي وجود 
صنعت را براي اســتان اصفهان نعمت بزرگي مي دانند 
چرا که اشتغال و توسعه وسيعي ایجادکرده که به معني 

واقعي صنعت را به نعمت مبدل کرده است.
وي ادامــه داد:  در همين رابطه عــده محدودي نيز 
معتقدند صنعت براي اســتان یک نغمت است دليل 
آنها هم این است که بعضي صنایع، مشکلاتي از قبيل 
آلودگي هوا و زیان به آب را بوجود آورده اند که البته تعداد 
آنها خيلي زیاد نيست ولي به هرحال در مواردي هم حق 
دارند چرا که برخي صنایع موجود در اســتان اصفهان 
بعضاً استانداردهاي زیست  محيطي را رعایت نمي کنند 
و آلودگي هایــي را به محيط  زیســت وارد کرده اند که 

همان طور که اشاره شد تعداد آنها زیاد نيست. 
 دکتر زرگرپور تصریح نمود:  به شهادت من که بویژه 
در حوزه آب تخصص کافي دارم، شرکت فولادمبارکه در 
راستاي کاهش و مصرف بهينه آب و کنترل آلاینده هاي 
هوا استوارتر و با قوت تر از سایر صنایع گام برداشته است 
و همان گونه که در همایــش ملي مصرف بهينه آب در 
صنعت شاهد بودیم آمارها و عملکردها گواه بر اقدامات 

خوب فولادمبارکه در این زمينه بود.
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کشف و ضبط بیش از 700 بسته 
نیم کیلویی چای قاچاق و تقلبی

معاون نظارت و بازرســی سازمان صنعت، 
معدن و تجارت اســتان آذربایجان شرقی از 
شناســایی محل های دپو و کشــف و ضبط 
بيش از 700 بســته نيم کيلویی چای قاچاق 

و تقلبی خبر داد.
به گزارش خبرنگار ما، اســماعيل عطاپور 
ضمن اعلام این خبر افزود:   در همين راستا 
بــرای 5 واحد صنفــی متخلف نيــز پرونده 
تخلفاتــی تشــکيل و جهت رســيدگی به 

تعزیرات حکومتی ارسال شد. 

 وی ضمــن توصيــه بــه شــهروندان 
درخصــوص اعلام گزارشــات و شــکایات 
خود در این خصوص از طریق ســتاد خبری 
124 ادامه داد: علایم اصلی شناســایی چای 
قاچــاق و تقلبی عــدم درج آرم و شــماره 
پروانه بهداشــت و علامت اســتاندارد روی 
بســته ها در کنار درج تاریخ توليد و انقضا به 
زبــان لاتين و عربی و عدم درج مشــخصات 

کالایی به زبان فارسی است. 
وی تأکيد کرد: هم مصرف کنندگان و هم 
عرضه کنندگان می بایســتی قبل از هرگونه 
خرید و فروش کالا به علایم یاد شــده روی 

جلد محصول بسته بندی شده دقت کنند.
عطاپــور در پایان خاطرنشــان ســاخت: 
اقدامات نظارتی در ایــن خصوص همچنان 
طی روزهای آتی تداوم داشــته و درصورت 
مشــاهده تخلف، با متخلفــان وفق مقررات 

برخورد قانونی لازم صورت خواهد گرفت.

انتصاب سرپرست جدید شرکت 
بهره برداری نفت وگاز مارون

 سرپرســت جدید شــرکت بهره برداری 
نفت وگاز مــارون در حکمی از ســوی بيژن 
عالی پــور، مدیرعامل شــرکت ملی مناطق 

نفتخيز جنوب، منصوب شد.
 به گــزارش روابط عمومی این شــرکت، 
جهانگيــر پورهنــگ به عنوان سرپرســت 
جدید شــرکت بهره برداری نفت وگاز مارون 
معرفــی و از زحمــات مســعود باغبان در 
 طول تصدی این مســئوليت قدردانی شــد.

جهانگير پورهنگ دارای مدرک کار شناسی 
فيزیک هسته ای و کار شناسی ارشد مدیریت 
اجرایی و 24 سال ســابقه خدمت در صنعت 

نفت است. 
وی پيــش از این به مدت 6 ســال مدیر 
پروژه های احداث واحــد نمک زدایی اهواز 
بنگستان، لب ســفيد، هفتکل و نفت سفيد، 
2ســال قائم مقام مجری طرح و رئيس امور 
مهندســی طرح احداث و توسعه واحدهای 
مســئوليت  آخریــن  در  و  نمکزدایــی 
مجری طــرح احداث و توســعه واحدهای 
نمک زدایــی آغاجاری و گچســاران بوده 
اســت. مدیریــت خدمــات، عضویت در 
هيات مدیره و کميســيون معاملات شرکت 
بهره برداری نفت و گاز مسجدســليمان نيز 
بخشی از ســوابق کاری جهانگير پورهنگ 

است.
شــرکت بهره برداری نفت وگاز مارون یکی 
از شرکت های تابعه مناطق نفت خيز جنوب 
است که راهبری سه ميدان مارون، کوپال و 

شادگان را به عهده دارد.

مراسم استقبال از نمایندگان کاراته 
گلستان، نایب قهرمان آسیا 

گلستان| صبح  شربتدار-  محمدعلی 
روز پنجشنبه 12آذر طی مراسم باشکوهی با 
حضور بالو و غيناقی معاونان اداره کل ورزش 
و جوانان، جبله رئيس هيأت کاراته گلستان 
و جمعــی از علاقه مندان کاراتــه و خانواده 
قهرمانان، از اعضای گلســتانی تيم گوجوریو 
کاراته منتخب ایران که در مسابقات قهرمانی 
آسيا به جاکارتا اندونزی اعزام شده بودند در 

گرگان استقبال شد. 
 به گــزارش روابط عمومــی اداره ورزش 
و جوانــان گلســتان، در این مراســم بالو، 
معاون ورزش و جوانان گلســتان از تلاش و 
همت قهرمانان کاراته اســتان که در معيت 
تيم منتخــب گوجوریــو کاراته ایــران که 
مقام نایب قهرمانی آســيا را کســب کردند، 
تقدیر و تشــکر کرد. در مســابقات آسيایی 
کاراته ســبک گوجوریو تيم هــای اندونزی، 
ایران و ژاپن به مقام های اول تا ســوم دست 
یافتند. در این دوره از مسابقات محمدامين 
ابراهيمی)طلا(- مجتبــی دنياطلب)طلا(-

فاطمه قجقی)طلا(- محمــد برزگر)نقره(- 
فاطمه جعفری)برنز(- رضــا وزیری)برنز(- 
بنياميــن  )برنــز(-  ســبحانيان  علــی 
یاورزاده)برنز(-فاطمــه قجقی)برنز( اعضای 
گلستانی تيم منتخب کاراته گوجوریو ایران 
بودنــد که 3طــلا، یک نقره و 5برنز کســب 

کردند.

استان

  مليحه مومن پور| رئيس مرکز بيماري هاي 
واگير وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکي 
در همایش روز جهاني مبــارزه با ایدز از پرخطر 

بودن البرز در زمينه ایدز خبر داد.
 محمدمهــدی گویا به اجــراي موفقيت آميز 
طرح هاي کنتــرل همه گيري ایدز اشــاره کرد 
و گفت: موفقيت در تمام دنيا یکســان نيست و 
بعضي مناطق همچون خاورميانه، شمال آفریقا، 
اروپاي شــرقي و آســياي ميانه بــه موفقيــت 
 مناســبي درخصوص کنترل این بيماري دست

نيافته اند.
وي گفت: در این مناطق بایستي با برنامه هاي 
ویژه و قوي تري حرکت کرده و با انرژي مضاعف 
براي دستيابي به هدف فعاليت کنيم. وي با اشاره 
به این کــه معتادان تزریقي و کســاني که روابط 
نامشروع جنسي دارند گروه هاي در معرض خطر 
هســتند، اظهارداشــت: این افراد بایستي تغيير 

رفتار دهند.
وي گفت: انتشــار این بيماري در کشــور ما 
همچون دیگر کشورها یکسان نيست و در بعضي 
مناطق، استان ها و شهرها خطر جدي تر است که 

باید ویژه دیده شوند.
این مســئول، یکي از پرخطرترین استان ها و 
شهرهاي کشور در زمينه تعداد مبتلایان به ایدز 
و امکان فراگيري آن را اســتان البرز و شهر کرج 
دانســت و افزود: امروز با این نيت به کرج آمده ام 

تا با کمک مردم این اســتان درخصوص راه های 
جلوگيری از ابتلا به این بيماري پرخطر جدي تر 

تلاش کنيم.
رئيس مرکز بيماري هاي واگير وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشــکي از اجــراي همکاري 
تعریف شده ميان وزارت علوم و بهداشت درجهت 
مشاوره و آگاهي سازي نســل جوان درخصوص 
روش هــاي پيشــگيري و کنترل بيمــاري ایدز 
خبرداد و افزود: در اجراي این همکاري، از طریق 
مراکز دانشــگاهي طرح تربيــت مربيان ویژه در 

تمامي این مراکز اجرا مي شود.
وي اظهار داشت: این طرح به منظور پرکردن 
خلأهاي موجود در شناســایي بيمــاري ایدز در 
سطح کشــور اســت تا جوانان ضمن آگاهي از 
چگونگــي برخورد با ایــن بيمــاري و بيماران، 
رفتارهاي مناســب بــراي پيشــگيري از ابتلا و 

انتقال بيماري را بشناسند.
وي در ادامــه به اجــراي طرح 15ســاله در 
تعــدادي از کشــورها و همچنين ایــران جهت 
کنتــرل همه گيري ایدز اشــاره کــرد و گفت:   

مســئولان امر به این نتيجه رسيده اند که با یک 
تلاش همگاني تمام کشــورها در همه عرصه ها 
بایستي دست به دســت هم دهند تا طي مدت 
15 ســال آینده )ســال 2030( به  همه گيري 
ایدز پایان دهيم. گویــا در ادامه گفت: در اجراي 
این طرح بایســتي به نقطه اي  برسيم که مشکل 
بهداشــتي و اجتماعي در کشورها وجود نداشته 
باشد که در صورت ابتلاي یک فرد به یک بيماري 
و عفونــت این امر اتفاقي بــوده و مردم از تمامي 
 راه هاي انتقال و پيشــگيري از بيماري ها آگاهي

باشند.
وي بيان داشــت: این امــر با پيشــگيري از 
رفتارهاي پرخطر و آگاهي رساني از ابتلای مردم 
به ایدز که یکي از مهم ترین بيماري هاي عفوني 

در سطح جهان است، محقق مي شود.
وي گفت: اجراي طرح 15ســاله کار ساده اي 
نيســت و اجراي آن در 2 بازه زماني 5 )تا  ســال 
2020( و 10 ســاله )از  ســال 2020 تا 2030( 

تعریف شده است.
رئيــس مرکــز بيماري هــاي واگيــر وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشکي درخصوص 
نحوه اجراي طرح، افزود: در 5ســال اول اجراي 
طرح بایســتي 90 درصد مبتلایان به این عفونت 
به موقع شناسایي شوند درحالي که تاکنون فقط 
حدود 30-25 درصد مبتلایان به ایدز در کشور 

ما شناسایي شده اند.

 بزرگترین رویداد سرمایه اجتماعی 
کشور داوری شد

گيلان|  بی بالانــی-  عابدينی  مجتبی 
بزرگترین رویداد سرمایه اجتماعی کشور و دومين 
جشنواره ملی عکس سرمایه اجتماعی داوری شد.

افشــين ميرزایی، دبير این جشــنواره عکس 
کشــوری اعلام کرد: با حضور هيــأت داوران و 
تيم اجرایی جشنواره در دفتر موسسه سبزکاران، 
عکس های رســيده به دبيرخانه جشنواره ملی 

عکس سرمایه اجتماعی داوری شد.
به گفتــه وی؛ داوران ایــن جشــنواره کریم 
ملک مدنی، داوود عامری و شباب گلچين بودند 
که پــس از بررســی و داوری، 42 قطعه عکس 
را در بخش اصلی و در بخش ویژه جشــنواره که 
به واسطه بحران آب در کشور با موضوع سرمایه 
اجتماعی و آب در فراخوان گنجانده شــده بود، 

شایسته حضور در نمایشگاه دانستند.
ميرزایی ادامه داد: هيأت داوران از 78 مجموعه 
رسيده به دبيرخانه 2مجموعه را دارای ارزش های 
عکاسی و مفهومی آب و سرمایه اجتماعی و حضور 

در نمایشگاه جشنواره دانستند.
وی خاطرنشــان کرد: 1660 قطعه عکس به 
دومين جشــنواره ملی عکس سرمایه اجتماعی 
که به همت موسسه سبزکاران بالان برگزار شده، 

ارسال شده بود.
دبير دومين جشــنواره ملی عکس ســرمایه 
اجتماعــی عکس های رســيده به جشــنواره 
در بخــش اصلــی را 1282عکــس و در بخش 
ویژه  78مجموعه عکس که 378عکس را شامل 
می شــد، اعلام کرد و افزود: شرکت کنندگان در 
این جشنواره از 22 استان کشور بودند که استان 
گيلان با 46 شــرکت کننده و خراسان رضوی و 
فارس با 21 و 15شرکت کننده استان های بعدی 

از نظر تعداد شرکت کنندگان هستند.
همچنين نسيم طواف زاده، مدیرعامل موسسه 
ســبزکاران اعلام کرد: در تعریف کلی ســرمایه 
اجتماعی می تــوان از واژه هایــی مانند اعتماد، 
امانتــداری، نيکــوکاری، خيّربــودن، صداقت، 
مشارکت استفاده کرد که می تواند سبب تعدیل 
روابط، انسجام و همبســتگی و حس اطمينان 

شود.
وی افزود: ســرمایه اجتماعی با اســتفاده از 
همانندی ها و همسانی های افراد جامعه از جهات 
گوناگون، باعــث ایجاد روحيــه اعتماد متقابل 
می شود و در خدمت منافع اقتصادی قرار می گيرد 
و بستر و فضایی ایجاد می کند که ضمن کاهش 

هزینه ها، تعامل بين آنها نيز افزایش یابد.
به گفته مدیرعامل موسسه سبزکاران؛ مشارکت 
به عنوان نياز بشــر و راهکار اصلی توســعه است 
زیرا  توســعه ایجاد تغييرات اساسی در ساختار 
اجتماعی، گرایش ها و نهادها برای تحقق کامل 
هدف های جامعه اســت و تا همه مردم با آگاهی 
همگانی از تغييــرات و نياز مطابقت بــا آن، در 
فرآیند توسعه مشــارکت اصيل نداشته باشند، 
ادامه توســعه و نيل به پایداری ممکن نخواهد 
بود. از این رو موسسه ســبزکاران برای دستيابی 
به پایداری توسعه، سرمایه اجتماعی را ضروری و 

لازم می داند.
طــواف زاده خاطرنشــان کرد: شــاید فقدان 
مسأله سرمایه اجتماعی نمود بيشتری داشته و 
راحت تر مشاهده می شود ما در موسسه سبزکاران 
استراتژی خود را بر محور پيداکردن نکات مثبت 
متمرکز کرده و سعی می کنيم که در گسترش آن 

بکوشيم.
گفتنی اســت، دبيرخانه دومين جشــنواره 
ملی عکس ســرمایه اجتماعی ضمن تشکر از 
تمامی عکاسان شرکت کننده در این جشنواره 
اعلام کرد: اختتاميه جشــنواره اول دی ماه در 
تالار شــهيد رحمدل مجتمــع خاتم الانبيای 
رشت و آغاز به کار نمایشگاه جشنواره از تاریخ 
28آذرمــاه در نگارخانه مارليــک خواهد بود. 
اســامی راه یافتگان به نمایشــگاه و خبرهای 

بعدی متعاقبا اعلام خواهد شد.

 اختصاص 13میلیاردتومان اعتبار
به پروژه فاضلاب شهرقدس 

فرماندار شهرســتان قدس گفت: با عنایت به 
اختصاص 13 ميلياردتومان اعتبــار برای پروژه 
فاضلاب شهر قدس، این پروژه مهم تا پایان  سال 

آینده به بهره برداری خواهد رسيد.
حسين کاغذلو در گفت وگو با مهر ضمن اشاره 
به لزوم بهره برداری از پروژه فاضلاب شهرستان 
قدس اظهار داشــت: زمين شهر قدس به صورت 
سنگی است و این امر باعث شده تا دفع فاضلاب با 

دشواری های خاصی همراه شود.
وی افزود: در چنين شرایطی سيستم فاضلاب 
شــهری از راهکارهای موثری اســت که باعث 
تســهيل دفع فاضلاب و حفظ هرچه مطلوب تر 
سلامت و بهداشت خواهد شــد. کاغذلو گفت: 
13 ميليارد تومان اعتبار بــرای این طرح مدنظر 
قرارگرفته که با عنایت به برنامه ریزی های انجام 
شده تا پایان  ســال آینده به بهره برداری خواهد 
رسيد. فرماندار قدس با اشاره به برخی پروژه های 
دیگر این شهرستان عنوان کرد: پروژه پل ورودی 
شــهر نيز از دیگر طرح های اولویــت دار بوده که 
سال هاســت عمليات احداث و بهره برداری از آن 

باکندی مواجه شده است.
وی افزود: عدم همکاری مناســب پيمانکار و 
محدودیت های اعتباراتی، دو عامل اصلی زمانبر 
شدن این پروژه اســت که اميدواریم با حمایت و 
پشتيبانی های وزارت راه و شهرسازی این طرح 

نيز در آینده ای نزدیک به بهره برداری برسد.

اخبار

کرج یکي از پرخطرترین ها  در زمینه مبتلایان به ایدز

با حضور معاون وزير و رئيس هيأت عامل ايميدرو

خط تولید انبوه ورق های آجدار در شرکت فولاد مبارکه اصفهان افتتاح شد


